
IJsselland 

notulen 

van Algemeen bestuur GGD IJsselland (openbaar deel) 

datum 16 maart 2017 
Aanwezig 

Dhr. E.W. Anker (voorzitter, Zwolle), mw. H.J. Frantzen-Boeve (Steenwijkerland), dhr. G. 
Knol (Zwartewaterland), dhr. G. Hiemstra (Raalte), dhr. E. Spaan (Kampen), dhr. K. Scheele 
(Ommen), dhr. J. Janssen (Hardenberg), dhr. T.G. Segers (Staphorst), dhr. J.W.J. Kolkman 
(Deventer), mw. A.M. Van den Berg (secretaris I directeur Publieke Gezondheid GGD). 

afwezig Dhr. A.G.J. Strien (Olst-Wijhe) en dhr. M.R.H.M. von Martels (Dalfsen). 

ALGEMEEN 

1. Opening 

De voorzitter, de heer Anker, opent de vergadering om 11.00 uur en heet de aanwezigen welkom. De 
heren Strien en Scheele sluiten later bij de vergadering aan. De heer Von Martels is afwezig. 
De heer Anker geeft aan dat de heer Van der Heijden vertrekt als notulist. Het algemeen bestuur zal de 
heer Van der Heijden een bedankbericht sturen voor zijn jarenlange betrokkenheid. 

2. Insprekers 

Er hebben zich voor de vergadering geen insprekers aangemeld. 

3. Verslag overleg publieke gezondheid - Algemeen Bestuur GGD IJsselland d.d. 15 
december 2016 

Het Algemeen Bestuur stemt in met het verslag. 

INFORMEREND 

4. Ingekomen stukken en mededelingen 

a. Terugkoppeling BAG-PG d.d. 15 februari 2017 
De heer Anker deelt mee dat in een klein comité van voorzitters en directeuren van enkele GGD'en is 
gesproken over de toekomst van de BAG-PG. Dit is een adviesorgaan van de VNG, maar het sprankelt er 
niet en ook voor advisering rond de omgevingswet werd PAG-PG pas laat ingeschakeld. 
In het overleg werd besloten om nadrukkelijker verbinding te zoeken met het overleg van de directeuren 
Publieke Gezondheid en vaker zelf de agenda te bepalen in plaats van op aangeven van de VNG. Op 
korte termijn komt het overleg met een lobbystuk voor het nieuwe kabinet. Dat krijgt eigenstandig vorm, 
want het kan niet meer mee met de bijdrage van de VNG. 
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Een belangrijk punt dat tijdens het overleg aan de orde kwam is de wens te komen tot een nationaal 
preventieakkoord. Dit akkoord moet een initiatief worden van de GGD'en, zorgverzekeraars en andere 
partijen met een belang bij aandacht voor gezondheidspreventie. De heer Anker geeft aan dat het 
ministerie nog niets over het initiatief gezegd heeft, maar waarschijnlijk zal meedoen. Maar ook als dat niet 
het geval is, verwacht de heer Anker dat het maatschappelijk veld dit initiatief oppakt en gaat uitbouwen. 
De heer Anker en mevrouw Van den Berg vragen in dit kader of zij zich namens GGD IJsselland achter dit 
initiatief kunnen scharen. 
De heer Spaan wil graag weten hoe breed preventie is binnen het mogelijke akkoord. Valt bijvoorbeeld 
laaggeletterdheid daar ook onder? 
De exacte invulling van het akkoord ligt er nog niet, reageert de heer Anker. Wel zijn de in eerste instantie 
betrokken partijen nu overwegend gezondheidsgerelateerd. Het betreft een intentie met zorgverzekaars 
en stakeholders in de publieke gezondheid. Zij moeten de inhoud van het akkoord de komende maanden 
gaan vaststellen. 

Het Algemeen Bestuur spreekt haar steun uit voor het verder vormgeven van een preventieakkoord. 

b. Resultaten onderzoeken IGZ 
De heer Anker geeft aan dat enige tijd geleden in een Kamerbrief het stelsel publieke gezondheid als 
kwetsbaar werd geduid. Hierop volgden twee inspectie-onderzoeken, waarvan de toon positief is: De 
werkzaamheden van de GGD'en zijn volgens de rapportages erg nuttig. 
In een recent inspectie onderzoek dat focuste op de Jeugdgezondheidszorg (JGZ) benoemde de inspectie 
in de rapportage aan de GGD IJsselland van 27 december 2016 enkele aandachtspunten en scoorde 
GGD IJsselland onvoldoende op de norm "de JGZ organisatie voldoet aan de contactmomenten van het 
Landelijk Professioneel Kader (LPK)'. 
De heer Janssen, portefeuillehouder van de JGZ in het DB, beschrijft waar de GGD aandacht voor moet 
hebben. GGD IJsselland handelt in haar zienswijze conform de uitgangspunten van het LPK en geeft hier 
haar specifieke invulling aan met een keuze voor meer zorg op maat en minder vaste contactmomenten. 
De "vaste" contactmomenten van GGD IJsselland zijn gekoppeld aan de professionele richtlijnen en 
landelijke werkdocumenten (waaronder het RVP). Ouders worden voor deze contact momenten altijd 
uitgenodigd. De overige contactmomenten (conform LPK) worden op maat aangeboden en altijd met 
ouders afgestemd. In plaats van veel verplichte contactmomenten met alle kinderen, werkt de GGD 
IJsselland meer risicogestuurd. Zij kiest voor een andere invulling voor twee contactmomenten, waardoor 
de groep die extra aandacht behoeft, meer aandacht en kwaliteit van ondersteuning kan krijgen. De 
inspectie geeft de GGD op dit punt een onvoldoende, omdat de inspecteur het landelijk professioneel 
kader strak volgt waarin staat welke contactmomenten de JGZ moet volgen. GGD IJsselland zal met de 
Inspectie het gesprek hierover vervolgen. 
De heer Janssen geeft een winstwaarschuwing voor het onverhoopte geval dat de GGD toch terug moet 
naar de twee brede contactmomenten. In dat geval zal er een extra kostenpost aan verbonden zijn voor 
de gemeenten. De andere aandachtspunten van de inspectie waren overigens goed op te lossen. 

De heer Hiemstra vraagt of het klopt dat de GGD in het inspectieonderzoek naar Governance door 
GGD'en bijval krijgt om in te zetten op innovatie en de toegevoegde waarde van de GGD. Dit lijkt 
tegenstrijdig met de opvatting over de contactmomenten. 
Mevrouw Van den Berg beaamt dit. De onderzoekers geven aan dat de GGD het moet hebben over haar 
bedoeling buiten, zich extern gericht moet opstellen en innovatief moet zijn. 
Het Algemeen Bestuur steunt de risicogerichte werkwijze van de JGZ 

c. Raadsconferentie 
De voorzitter deelt mee dat er een uitnodiging naar raadsleden van de gemeenten in IJsselland wordt 
gestuurd om een ronde door het gerenoveerde gebouw te maken. Dat is ook het moment om kennis te 
maken met de nieuwe directeur. De heer Anker doet een oproep aan de aanwezigen om de 
gemeenteraadsleden in de eigen gemeenten te motiveren langs te komen. 
Mevrouw Van den Berg laat weten dat de leden van het AB ook van harte welkom zijn. 
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5. Programma bestuurdersdag 30 maart 2017 
Mevrouw Van den Berg kondigt aan dat een agenda volgt voor de bestuurdersdag, inclusief een leesmap 
met stukken over met name het middaggedeelte, zoals over sociaal-economische gezondheidsverschillen. 
In de ochtend is ruimte voor een terugblik: Waar staan we? Waar is nog aandacht voor nodig? Waar ligt 
de focus voor het laatste deel van de bestuursperiode van het AB? Om hier het maximale uit te halen, 
roept mevrouw Van den Berg de leden van het AB op om vooraf na te denken over de vragen uit het 
ochtendprogramma. 

6. Onverzekerdenzorg 
Mevrouw Van den Berg vertelt dat de GGD door het ministerie zal worden gecompenseerd voor de inzet 
voor de onverzekerdenzorg. 

Mevrouw Frantzen vraagt wanneer een cliënt aan een gemeente wordt gekoppeld. 
Mevrouw Van den Berg en de heer Roorda leggen uit hoe het werkt. De GGD heeft een meldpunt. Er is 
een landelijke website. Het CAK betaalt de zorg en geeft aan de GGD gegevens door. De GGD kijkt dan 
of een cliënt verzekerd kan worden en of er meer begeleiding nodig is. Bij iedere gemeente heeft de GGD 
een contactpersoon die in de GBA kan controleren om welke persoon het gaat en wat er nodig is om deze 
persoon verzekerd te krijgen. 
Naar aanleiding van een vraag van mevrouw Frantzen zegt mevrouw Van den Berg toe dat ze erop 
terugkomt hoe het in de praktijk werkt ten aanzien van mensen die niet ingeschreven staan bij de 
gemeenten in de regio. 
Overigens betreft het voor de GGD niet iets geheel nieuws. Met de centrumgemeente Zwolle had de GGD 
al afspraken om hier goed mee om te gaan. De GGD verwacht dat het maximaal zal gaan om 30 tot 40 
personen per jaar. Meer druk zal komen te liggen op de grote gemeenten, zoals Utrecht en Rotterdam. 
De heer Hiemstra wijst er op dat in de oplegnotitie op pagina 2 staat dat Team Via de zorg oppakt voor 
o.a. Raalte. Raalte valt wat dit betreft niet in de regio Zwolle, maar in die van Deventer en Olst-Wijhe. 
(N.b. In plaats van Raalte had hier Kampen moeten staan.) 

7. Rondvraag 
Er zijn geen vragen voor de rondvraag. 

De voorzitter sluit het openbare deel van de vergadering om 11.30 uur. 


